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Gmina Zaniemyśl 

Sesja Rady Gminy 

RG. 0002.18.2018-2023 

Protokół nr XVIII/2020 

XVIII sesja Rady Gminy w dniu 20 kwietnia 2020 r. 

Obrady rozpoczęto 20 kwietnia 2020 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:38 tego 

samego dnia 

Radni obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Justyna Dąbrowska 

3. Alina Frąckowiak 

4. Katarzyna Gomułkiewicz 

5. Tomasz Grabowski 

6. Jerzy Grześkowiak 

7. Jolanta Jóźwiak 

8. Kamila Kołacka 

9. Paweł Kurpik 

10. Zbigniew Łyszczarz 

11. Ewaryst Pankowski 

12. Marek Stroiwąs 

13. Ewa Wiatr-Gawlak 

Radni nieobecni: 

1.Michał Marciniak 

2. Bartłomiej Mieloch 

w posiedzeniu wzięło udział 13 Radnych, lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu 

1. Otwarcie posiedzenia, powitanie Radnych. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, otwieram XVIII sesję Rady Gminy 

Zaniemyśl, w dniu 20 kwietnia 2020 r., bardzo serdecznie witam na dzisiejszej sesji Panie                    

i Panów Radnych, władze Gminy, Pana Wójta, Panią Sekretarz oraz Radcę Prawnego, witam 

Panią Skarbnik oraz pracowników obsługi, dzisiejsza sesja jest troszeczkę inna, zanim przejdę 
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do przedstawienia porządku obrad chciałabym przeczytać informacje dotyczące dzisiejszej 

sesji – w sesji uczestniczą radni gminy, wójt, sekretarz, radca prawny, kierownicy referatów 

przedstawiający projekty uchwał i obsługa biura Rady Gminy (łącznie około 21 osób), stoliki 

i miejsca rozmieszczone są w odpowiedniej odległości od siebie, na sali dostępne są 

odpowiednie płyny dezynfekujące, maseczki oraz rękawiczki, sala została odpowiednio 

przygotowana – stoły, krzesła  i mikrofony zdezynfekowane, będziemy starać się ograniczyć  

do minimum bezpośredni kontakt, proponuje się, żeby osoby, które nie będą posiadały przed 

sobą mikrofonu, zabierały głos z mównicy, na stolikach będzie tylko woda mineralna, osoby, 

które są chore, które są w grupie osób ryzyka lub mogą czuć się zagrożone, decyzję                              

o uczestnictwie w sesji podejmują indywidualnie, proszę o rozważną i odpowiedzialną 

decyzję w tych sprawach, proszę wszystkich Państwa Radnych o zrozumienie powagi 

sytuacji, Państwo sołtysi zostali poinformowani o obradach wraz z mieszkańcami zostali 

zaproszeni do śledzenia przebiegu sesji na kanałach youtube, w związku z dzisiejszą sesją 

również wystosowałam pismo do Wojewody Wielkopolskiego o możliwość odbycia naszej 

dzisiejszej sesji, zgodnie z odpowiedzią można wysnuć z niej odpowiedź, że sesja jest jak 

najbardziej prawidłowa, a ustawa o COVID-19 daje nam fakultatywną możliwość zwołania 

sesji on-line, niestety nie udało nam się takiej sesji przeprowadzić on-line w związku z tym 

dzisiejsza sesja jest sesją tradycyjną, bardzo serdecznie również witam wszystkich 

mieszkańców, którzy zebrali się razem z nami w domach, żeby obserwować dzisiejszą sesję, 

odczytam teraz porządek obrad, 

1. Otwarcie posiedzenia, powitanie Radnych. Przedstawienie porządku obrad. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Niepokalanego Serca 

Najświętszej Maryi Panny w Zaniemyślu z przeznaczeniem na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane obiektów sakralnych wpisanych do rejestru 

zabytków; 

2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2020; 

3) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

4) w sprawie skargi na działanie Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej                                       

w Zaniemyślu. 

8. Wolne głosy i wnioski. 
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9. Zamknięcie sesji. 

 

zmiany porządku obrad nie zgłoszono 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska na podstawie listy obecności oraz 

Radnych obecnych na sali sesyjnej stwierdzam, że w obradach bierze udział 13 Radnych, co 

stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał.  

3. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XVII sesji Rady Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

• Szanowni Państwo informacje, które dzisiaj chcę przedstawić są związane z moimi 

działaniami, pracowników Urzędu, jednostek organizacyjnych w okresie między sesjami, i tak 

rozpocznę najpierw od tej sytuacji, króciutko którą mamy, a więc z koronawirusem, taka 

przed chwilą otrzymana informacja, która do mnie dotarła, że już w naszym schronisku 

młodzieżowym nie będzie ono wykorzystywane, nasze, bo na naszym terenie oczywiście, 

prowadzone przez Powiatowe Centrum Inwestycji, nie będzie dokonywana kwarantanna, a 
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więc wszystko co do tej pory spółka powiatowa zrobiła będzie wywożone i gdy tylko będzie 

możliwe myślę, że schronisko młodzieżowe rozpocznie swoją działalność i też z dnia 

dzisiejszego informacja, maseczki, które musimy nosić w miejscach publicznych dzisiaj 

rozdysponowano pierwsze maseczki na siedem sołectw w Gminie Zaniemyśl, wszystkie te, 

które do tej pory otrzymaliśmy, w dniu jutrzejszym mamy obiecaną kolejną dostawę, kolejną 

partię, będziemy je w pakiety pakować i do kolejnych sołectw będziemy dostarczać,                         

z założenia dostarczamy na nieruchomość dwie maseczki wielokrotnego użytku, nie 

jednorazowe, a nieruchomości, które otrzymają te maseczki to są nieruchomości zamieszkałe 

na terenie naszej Gminy, te nieruchomości, które właściciele zgłosili do opłaty śmieciowej, z 

tego założenia wyszliśmy, gdyż zameldowanie to nie wszyscy by otrzymali, a myślę, że ci, 

którzy płacą nam opłatę śmieciową otrzymają nasz pakiet dwóch maseczek na każdą 

nieruchomość, zaznaczam, że na każdą nieruchomość, są sytuacje takie, że na przykład                      

w domku jednorodzinnym mieszkają dwie rodziny więc też otrzymają pakiet dwóch 

maseczek jedynie co prosiliśmy Sołtysów tam gdzie są bloki wielorodzinne, na każde 

mieszkanie dwie maseczki, jeżeli będzie więcej, jeżeli otrzymamy z tych materiałów, które 

zakupiliśmy to będziemy systematycznie do końca je rozdawać, kolejne informacje, które 

chciałem przedstawić to w okresie międzysesyjnym podpisałem trzy zarządzenia 

zmieniające budżet, 11 marca, 20 marca i 31 marca, dokonano w nich różnych zmian, m.in. 

z 11 marca zareagowaliśmy szybko na sytuacje związane z koronawirusem rozdysponowano 

kwotę 13.000,00 zł z rezerwy celowej, którą mamy w budżecie na wykonywanie tych zadań 

własnych z tego tytułu, 20 marca, głównie, Wojewoda nas poinformował o  zadaniach do 

OPS – u, skierował środki finansowe  i 30 marca m.in. też kwota, zabezpieczyłem w 

zarządzeniu kwotę 60.000,00 zł dla naszej oświaty, to tyle skrótowi jeśli chodzi o zarządzenia 

zmieniające budżet, jeżeli chodzi o realizację tegorocznego budżetu, na dzień dzisiejszy, 

Szanowni Państwo, wykonywana jest rewitalizacja obszarów zdegradowanych społecznie w 

miejscowości Śnieciska – Budowa boiska wielofunkcyjnego, te roboty trwają, przypomnę 

kwota z umowy z wykonawcą  to 590.630,87 zł, kolejne zadanie inwestycyjne, które się 

toczy, przebudowa drogi gminnej Zaniemyśl – Lubonieczek w zakresie budowy ścieżki 

rowerowej wraz z oświetleniem, te prace też trwają, tutaj pozwolę sobie poinformować, że 

tak, Pakiet I, a więc roboty związane ze ścieżką rowerową, kwota 388.632,77 zł,  Pakiet II, 

oświetleniowe tego całego zakresu, kwota ponad 58 tys. złotych, wykonują to dwie firmy, jest 

to w trakcie wykonywanych robót,  termin 31 lipiec, myślę, że to w miesiącu maju, jak 

warunki atmosferyczne pozwolą, inwestycja będzie zakończona, trwają też prace przy 

rekultywacji wód powierzchniowych Jeziora Raczyńskiego, tu podpisałem umowę                          

z wykonawcą, firma PROTE z Poznania na realizację tych robót, zamówienie realizowane 

będzie w okresie od 4 marca do 30 listopada 2021 r., całość robót w umowie to kwota 



str. 5 

 

637.200,00 zł., brutto, z tego w roku 2020,  412.722,00 zł., pozostała kwota oczywiście                       

w roku 2021, kolejne zadanie przebudowa drogi Płaczki – Śnieciska, tutaj chcę poinformować 

Państwo, że 4 otwieraliśmy oferty, wpłynęło 7 ofert, najtańsza oferta, z którą firmą 

podpiszemy umowę,  planuje się na 22 kwietnia br., to kwota 370.156,55 zł brutto, to Firma 

Robót Drogowych ze Środy Wielopolskiej, z Kijewa, właściwie, ta sama firma, która robiła  I 

etap tego odcinka, tyle jeżeli chodzi o realizację tegorocznego budżetu w zakresie 

inwestycyjnym, Szanowni Państwo, Państwo już o tym wiecie, ale z powodu 

rozpowszechniania się koronawirusa zaplanowane na 18 kwietnia br. Międzynarodowe 

Zawody w Chodzie Sportowym się nie odbyły, i kolejne informacje dotyczące mienia 

komunalnego, wydane zarządzenia w okresie międzysesyjnym, 9 marca 2020 roku w sprawie 

ogłoszenia wykazu nieruchomości o pow. 26 m2, przy ul. Kilińskiego, są to miejsca 

postojowe przy tej ulicy,  umowa dzierżawy zostanie podpisana na okres 3 lat, a wysokość 

miesięcznego czynszu będzie wynosić 86,06 zł.; kolejne zarządzenie z 9 marca 2020 r. 

dotyczy wydzierżawienia na rzecz dotychczasowego dzierżawcy, nieruchomości o pow. 52,9 

m2, położonej w Zaniemyślu, konkretnie Plac Berwińskiego z przeznaczeniem na 

prowadzenie działalności handlowej, umowa dzierżawy została zawarta na okres 10 lat, 

wysokość miesięcznego czynszu wynosi 189,38 zł. netto; 9 marzec, kolejne zarządzenie,                     

w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do wydzierżawienia o pow. 30 

m2, stanowiącej część działki położonej w Zaniemyślu - teren ośrodków wypoczynkowych,                        

z przeznaczeniem na prowadzenie działalności handlowej jest to sklepik spożywczy 

uruchamiany na sezon, umowa dzierżawy została zawarta na okres 10 lat; kolejne zarządzenie 

również z 9 marca, dotyczy przeznaczenia do wydzierżawienia na rzecz rolnika                                            

z miejscowości Lubonieczek, nieruchomości rolnej o pow. 1,5011 ha, umowa została zawarta 

na okres 3 lat, wysokość czynszu wynosi równowartość 5,82 q pszenicy; kolejne zarządzenie 

równie z 9 marca wydzierżawienia na rzecz sołtysa sołectwa Zwola, nieruchomości rolnej                   

o pow. 0,6531 ha, umowa dzierżawy została zawarta na okres 3 lat, wysokość czynszu wynosi 

równowartość 2,28 q pszenicy, przetargi, ogłoszony na dzień 18 marca 2020 roku  drugi 

przetarg ustny ograniczony na sprzedaż działek, to są trzy malutkie działki, na osiedlu 

dawnym XXX-lecia, zakończył się wynikiem negatywnym, nikt nie przystąpił do przetargu; 

23 marca odbyło się otwarcie ofert na dzierżawę terenu w Zaniemyślu na Placu Berwińskiego 

z przeznaczeniem na prowadzenie małej gastronomii, oferta została przyjęta, zaoferowana 

miesięczna stawka czynszu wynosi 3,20zł/m2 netto (wywoławcza 3,11zł/m2), przewidywany 

teren do zagospodarowania to ok. 200m2, Komisja moja po rozmowach z oferentem 

zdecydowała się wysłać tą ofertę do Konserwatora Zabytków, jak będzie ten budynek 

przyjęty przez Konserwatora Zabytków wówczas zostanie podpisana umowa, mam nadzieję, 

że Konserwator, prosiłem to w piśmie, jak najszybciej nam odpowie na wizualizację tego 



str. 6 

 

budynku, 31 marzec, przeprowadzony został przetarg ustny ograniczony na sprzedaż działki 

położonej w Zaniemyślu o pow. 0,0099 ha zakończył się powodzeniem, cena wywoławcza 

została ustalona na kwotę 13.500,00 złotych, oferent jeden, który przystąpił do przetargu 

zaoferował 13.640,00 zł., kolejne informacje z zakresu Zakładu Gospodarki, naszej spółki, 

tu chce Państwu powiedzieć, taką informacje przekazać, w związku z koronawirusem od 16 

marca, zdecydowała spółka, że wszystkie umowy dzierżaw, które były zawarte na tym 

obiekcie, najemcy zostali zwolnieni z opłat czynszu, pozostałe, hala też nie jest 

wynajmowana, obiekt jest zamknięty, praktycznie spółka od 16 marca do odwołania nie 

prowadzi tam żadnej działalności włącznie oczywiście z oświatą, Zarząd spółki informuje, że 

wszystkie niezbędne środki ochrony osobistej zapewnił dla pracowników, wykonywał w tym 

czasie prace na stacji uzdatniania wody w Polwicy, poza tym na zlecenie wykonywał usługę 

ułożenia rurociągu, poza tym oczywiście wykonywał prace porządkowe na terenie całej 

Gminy, to wszystkie informacje, które chciałem dzisiaj przedstawić 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, czy do przedstawionych informacji 

macie Państwo pytania do Pana Wójta 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, tylko jedno krótkie, czy zawody sportowe w chodzie 

zostały odwołane definitywnie czy przesunięte być może na jesień 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, sytuacja jest taka, że wszystko zależy od Polskiego Związku 

Lekkiej Atletyki i Wielkopolskiego LZS-u, chyba w ubiegłym tygodniu rozmawiałem                       

z Prezesem Wielkopolskiego Związku Lekkiej Atletyki, że jeżeli sytuacja się ustabilizuje, to 

może we wrześniu, bodajże podał termin 27 wrzesień, byśmy zorganizowali te zawody                     

w chodzie sportowym, gdyż tutaj też i zawodnicy, i kluby sportowe, które otrzymują dotacje     

z budżetu państwa konkretnie z Ministerstwa Sportu chciałyby też, mają przyznaną dotację                  

i chcialiby  uczestniczyć z jakiś zawodach, żeby rozliczyć się z tych dotacji już otrzymanych, 

wszystko będzie zależało od sytuacji epidemiologicznej 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, czy jeszcze jakieś pytania, jeżeli nie ma 

pytań to przechodzimy do punktu piątego 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

Radna Kamila Kołacka (skan złożonej interpelacji): 
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, interpelacja zostanie przekazana do 

biura Rady, biuro Rady przekaże ja Panu Wójtowi, chciałabym również zadać pytanie do 

Pana Wójta (skan zapytania): 
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nie mieliśmy możliwości zająć w tej sprawie głosu, ale też wiem, że wielu Radnych osobiście 

nie jako radny ale jako mieszkaniec zabierało  czy przekazywało takie uwagi już 

elektronicznie, również przekażę to zapytanie do biura Rady. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

Na XVII sesji Rady Gminy nie zgłoszono interpelacji i zapytań. 
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7. Podjęcie uchwał: 

1) projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. 

Niepokalanego Serca Najświętszej Maryi Panny w Zaniemyślu z przeznaczeniem na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane obiektów sakralnych 

wpisanych do rejestru zabytków przedstawiła Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Niepokalanego Serca Najświętszej Maryi 

Panny w Zaniemyślu z przeznaczeniem na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane obiektów sakralnych wpisanych do rejestru zabytków.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

Uchwała nr XVIII/145/2020 stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 

2) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2020 

przedstawiła Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler 

dalej Pani Skarbnik powiedziała - chciałabym sprostować swoje słowa wypowiedziane na 

końcu naszej wspólnej Komisji, gdzie przekazałam Państwu informację, że w związku                       

z przedstawionym projektem uchwały i ewentualnymi poprawkami jakie Państwo wniesiecie 

macie tylko dwie możliwości czyli albo przyjęcie takiego projektu uchwały przedstawionego 

przeze mnie bądź też ustosunkowanie się negatywnie do tego projektu, natomiast Państwo 

jako Rada Gminy oczywiście macie możliwość głosowania nad poprawkami jakie Państwo 

możecie zaproponować tak jak nad każdym innym projektem uchwały wynika to z ustawy                              

o samorządzie gminnym jednakże Państwo musicie mieć na uwadze, że zarówno uchwała 

budżetowa jak i uchwały w sprawie zmiany w budżecie są uchwałami szczególnymi 

natomiast jeśli chodzi o poprawność wprowadzonych zmian przez Państwo w rezultacie 

całokształtu przyjętej uchwały tu już wypowie się Regionalna Izba Obrachunkowa, która jest 

organem nadzorującym tak jak do każdej innej uchwały podjętej w tym zakresie  
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, tak też myślałam, czy ktoś z Państwa 

chce zabrać głos w sprawie przedmiotowej uchwały 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz,  teraz w związku z tym co Pani Skarbnik powiedziała tak 

lekki dyskomfort odczuwam, bo nie możemy oczekiwać pomocy w tym zakresie, poprawnego 

sformułowania ewentualnych zmian, a z tymi zmianami, które zaproponowaliśmy na ostatniej 

Komisji wspólnej nie doszło do wspólnego analizowania szczegółowego właśnie                         

w zakresie ich poprawności w związku z tym nie zgłoszę teraz tego wniosku formalnego 

podobnego jak na tej Komisji wspólnej, ostatniej, bo nie czuję się pewna, to co teraz Pani 

powiedziała sugeruje, że być może były tam jakieś nieprawidłowości czego ja nie 

kwestionuję, bo nie jestem specjalistą od robienia budżetu, były tam pewne propozycje 

przesunięć, które byłoby dobrze, gdyby fachowa osoba oceniła, do takiej oceny nie doszło, 

zakończyliśmy swoją dyskusję na takim ogólnym poziomie, no więc tego wniosku teraz nie 

złożę no ale też nie zmieniłam swojej oceny tej zaproponowanej zmiany i tak jak za każdym 

razem kiedy głosując nie mogłam podjąć pozytywnej decyzji zawsze się tłumaczyłam tym, 

którzy być może nas teraz oglądają na transmisji, tak teraz też chcę wyjaśnić dlaczego za 

chwilę będę przeciwko zaproponowanej zmianie, ponieważ mam w pamięci pierwotny 

projekt tego budżetu przedstawiony nam w listopadzie ubiegłego roku, był to budżet 

zrównoważony, taki, który mógł się podobać wszystkim,  było w nim miejsce na wszystko                     

i na inwestycje, na wydatki bieżące te, które są wiadomo w zadaniach obowiązkowych 

Gminy, było miejsce na sport, na kulturę potem zdarzył nam się taki szach, mat ze strony 

spółki obsługującej Gminę w zakresie odbioru i zagospodarowania odpadów, że trzeba było 

szybko szukać pieniędzy na realizację tej umowy i to zostało wprowadzone do ostatecznej 

wersji budżetu, która nie została zaaprobowana przez wszystkich Radnych w toku 

głosowania, ja byłam wśród tych osób, które głosowały za przyjęciem budżetu z tymi 

poprawkami ale z dużą nadzieją, którą głośny wyartykułowałam, że przy pierwszej korekcie, 

kiedy będziemy wprowadzać zwiększone przychody z tytułu podniesionej opłaty śmieciowej 

przywrócimy te zadania, które uważam za szczególnie cenne czyli zadania z zakresu kultury, 

to się nie stało, nie udało nam się przekonać Pana Wójta na Komisji wspólnej do 

wprowadzenia tych zmian, projekt pozostał bez zmian, mając na uwadze swoje własne słowa 

z Komisji, na której przyjmowaliśmy budżet w tej chwili nie mogę głosować za przyjęciem 

tego budżetu 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, moim zamiarem oczywiście nie było wprowadzenie 

kogoś celowo w błąd, ja już na Komisji wspólnej Państwu powiedziałam, że dla mnie to jest 

też nowa sytuacja znana tylko z teorii czuję się w obowiązku przedstawienia Państwu jakby 

prawidłowej informacji, nie chciałbym żebyście Państwo żyli w przeświadczeniu tej 



str. 11 

 

nieprawidłowej informacji przekazanej do Państwa, gdzie będziemy współpracować wspólnie 

razem więc stoję na stanowisku, że Państwo musicie znać zapisy prawa, jak to faktycznie 

powinno wyglądać co do reszty się nie wypowiem kolejne wcześniejsze wszystkie inne 

słowa, które padły z moich ust na Komisji nadal podtrzymuję jeśli nie ma zgody Wójta na 

wprowadzenie zmian ja takiej pracy zacząć nie mogę, sprawa się rozgrywa później już na 

samej sesji i wprowadzenie ewentualnie poprawek przez Państwa  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, bardzo dziękuję za przekazanie tej informacji i absolutnie 

tego nie odebrałam w ten sposób, że ktoś, kogoś chciał zmylić  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, ale rozumiem, że jeżeli będą 

wprowadzone decyzją Rady na sesji zmiany Pani również jako Skarbnik Gminy będzie 

czuwała nad prawidłowością wprowadzenia tych zmian, czy po prostu już nie  

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, no jestem do tego zobowiązana 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, czyli rozumiem, że jak gdyby zmiany, 

które zaproponuje Rada, Pani w odpowiednie rubryki Radzie pomoże wpisać, tak 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, tak, tak jak mówię tylko musimy przeprowadzić 

analizę ze spokojem, bo tak jak mówiliśmy na Komisji Państwo parę razy sugerowali, że np. 

przecież nie ruszamy deficytu w związku z powyższym można te zmiany wprowadzić, nie 

każda zmiana, która nie wpływa na zmianę wyniku budżetowego jest możliwa do 

wprowadzenia, tak, że tu jakby uczulam, tak 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, rozumiem tylko, że ja odniosłam 

wrażenie po naszej Komisji, że po prostu to co Rada jak gdyby swoimi zmianami chciałby 

wprowadzić to musimy zrobić to sami, jesteśmy porzuceni samym sobie, bo Pani udziału                  

w tym nie będzie   

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, nie, to jest cała procedura wszystko zaczyna się, tak 

jak mówiliśmy na Komisji, od ewentualnego dojścia do porozumienia obu stron, jeśli takiego 

nie ma to my procedujemy uchwałę tak jak w chwili obecnej dopiero w momencie jak 

Państwo głosujecie poprawki przygotowywany jest przez nas projekt uchwały, tak, który 

będzie podlegał głosowaniu  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, ok, dziękuję bardzo 
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Wójt Gminy Krzysztof Urbas, oczywiście, Szanowni Państwo, też od czwartku długo 

myślałem i analizowałem tą sytuację, która wynikła przy procedowaniu korekty budżetu, 

pewnie nie wiem czy Państwo to co zaproponuję przyjmiecie, ale chciałem też o pewnych 

rzeczach tutaj dopowiedzieć, bo myślę, że to powinniście Państwo o tym wiedzieć, jaka jest 

sytuacja w poszczególnych paragrafach itd., w związku z tymi propozycjami Pani Radnej 

Gomułkiewicz i moje zdanie tutaj na spokojnie chciałem też wyrazić, jeżeli chodzi o paragraf 

750 – zakup materiałów i wyposażenia, na dzień dzisiejszy w budżecie uchwalonym mamy 

kwotę 78 tys. zł., a mamy przypomnę 20 kwiecień i zaangażowanie duże, a więc wszystkie 

podpisane umowy to jest kwota 68 tys. zł., więc zostaje nam do końca roku 20 tys. zł. dlatego 

też taka propozycja żeby tutaj to podnieść, a wzięliśmy tą kwotę zarządzeniem na zakup tych 

komputerów czy laptopów, z części oczywiście, które chcieliśmy szybko realizować, kolejny 

paragraf 750 promocja i kolejny to są zakupy i usługi, tutaj Szanowni Państwo, ja się nie będę 

upierał, Państwo o tym zdecydujecie, mamy w tej chwili po 5 tys. zł. na cały rok, już jest 

różne zaangażowanie w zakupie materiałów wyposażenia mamy zaangażowanie 2.811,00 zł., 

przypomnę, że jest 5 tys. jeżeli Państwo stwierdzicie, że to co proponowałem dołożyć do tych 

paragrafów po 10 tys. zł. jest za dużo, proszę o jakąś tam propozycję, oczywiście                               

w przyszłości no, bo trudno żeby teraz, mamy uchwałę już przygotowaną a powiem szczerze, 

też bardzo mi zależy na tym żebyśmy mogli już chociażby do Urzędu Marszałkowskiego 

wysłać uchwałę budżetową czy korektę budżetu w sprawie „Szatni na medal” czy inne 

pozycje, które są niezbędne do bieżącej realizacji, jeżeli chodzi o paragraf 4300 – 

oczyszczanie miast i wsi, zakup usług pozostałych, na dzień dzisiejszy mamy w budżecie 

kwotę na ten cel 78 tys. zł.,  wydano czy umowy podpisano na kwotę 44.680,00 zł., a mamy 

kwiecień, więc różnica jest bardzo mała do dyspozycji do końca roku dlatego tutaj 

proponowałem czy proponuję, żeby dołożyć tą kwotę do 133 tys. zł., chcę też Państwu 

przypomnieć, powiedzieć na jaki cel idą te pieniądze, przede wszystkim tak w ubiegłym roku 

wydaliśmy w tym paragrafie kwotę 118.813,41 zł.,  a w tym paragrafie konkretnie wydajemy 

na zamiatanie po zimie ulic, jest umowa podpisana i jest realizowana w tej chwili na terenie 

Zaniemyśla, mówię o ulicach oczywiście gminnych nie wojewódzkich czy powiatowych, 

tylko gminnych, pozostałe pieniądze idą na wywóz odpadów z koszy ulicznych, a więc 

zbieranie przez naszą spółkę tych odpadów w okresie całego roku, od początku roku 

wydaliśmy na ten cel, a była zima, 44.680,00 zł., a w ubiegłym roku wydaliśmy na ten cel 74 

tys. zł., 149.000,35 zł., spółka odbiera, na terenie zakładu są duże kontenery i to wszystko co 

z koszy ulicznych tam wrzuca, następnie Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej odbiera te 

całe kontenery i w ubiegłym roku nas to kosztowało 27.571,00 zł., chcę przypomnieć, że 

zbliża się taki okres, gdzie będziemy spacerować, na szczęście poluzowano i będzie można 

chodzić ścieżką i w innych rejonach tam gdzie są kosze uliczne i na pewno tych odpadów, 
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może mniej niż w ubiegłym roku ale na pewno też będzie, a za chwilę mogą nam się 

skończyć pieniądze, żeby, nawet jak to jest niedostatecznie robione, żeby było jednak mimo 

wszystko wykorzystywane,  przypomnę, że latem, gdy jest sezon już taki typowo letni, w 

okresie soboty-niedzieli spółka trzy razy dziennie zbiera, oczyszcza kosze uliczne, gdyż 

jakbyśmy to robili tylko raz dziennie albo weekend sobie odpuścili no to mielibyśmy sterty 

śmieci wokół koszy, które też niejednokrotnie też są, i to tak wygląda w tej pozycji, jeżeli 

chodzi o kolejną pozycję – utrzymanie zieleni, mamy w tej chwili w budżecie na to 

zabezpieczona kwotę 70 tys. zł., a wydatkowano już kwotę 42.781,00 zł., przypomnę, że to 

był okres zimowo, wczesnowiosenny, więcej wydajemy w ciągu lata pieniędzy na ten cel, a 

szczególnie jesienią, mówię chociażby o grabieniu liści, które są na naszych terenach 

zielonych itd., ogromne ilości to też kosztuje i tu tez byśmy musieli za chwilę zatrzymać                   

z wykonywaniem tych wszystkich prac, na dzień dzisiejszy mamy tutaj już posadzone kwiaty, 

podlewanie jak jest sucho to też spółka jeździ z beczkowozem polewa, żeby te kwiaty nam 

nie uschły, koszenie trawy, które za chwilę, oczywiście mamy suszę, ale już widzimy, myślę, 

że jeszcze maksymalnie tydzień i trzeba pierwsze te wystające niestety chwasty itd. pokosić, 

żeby to jakoś wyglądało i na ten cel wydajemy te pieniądze, wydaliśmy w ubiegłym roku                   

w tym paragrafie 125.772,03 zł., tutaj przy korekcie proponuję podnieść do 140 tys. zł., te 

dwie pozycje są trochę wyższe niż wykonanie ubiegłego roku ze względu na to, że 

szacowaliśmy wzrost kosztów związanych chociażby ze wzrostem wynagrodzenia tego 

minimalnego itd., i dlatego też wzrost kosztów jeżeli chodzi o wywóz kontenerów to znowu 

też składowanie tych odpadów na wysypisku w Jarocinie, też zdrożało od ubiegłego roku                   

i dlatego też uwzględniliśmy te wszystkie wzrosty nie duże ale mimo wszystko, żeby nam 

wystarczyło na te prace porządkowe, i teraz kolejne pozycje, Szanowni Państwo, kolejna 

pozycja – dotacja podmiotowa z budżetu dla samorządowej instytucji kultury, chcę Państwu 

przedstawić, myślę, że Państwo o tym wiecie, że w budżecie mamy zapisane 453.355,00 zł., 

rzeczywiście pod koniec roku w autopoprawkach zmieniłem, zmniejszyłem tą dotację, żeby 

móc podpisać umowę z Przedsiębiorstwem Gospodarki Komunalnej w Śremie na odbiór 

odpadów od mieszkańców naszej Gminy, ale też chcę Państwa poinformować, że na dzień                  

10 kwietnia br. Gminny Ośrodek Kultury wykorzystał dotację w wysokości 38.900,00 zł., jest 

453.355,00 zł. a wykorzystał 38.900,00 zł., do 10 kwietnia, i wydaje mi się, że ta kwota na 

najbliższe miesiące w zupełności wystarczy, oczywiście jeżeli Gminny Ośrodek Kultury 

będzie mógł rozpocząć swoją działalność w ograniczonym czy w pełnym zakresie i kolejna 

pozycja, tutaj zaproponowana do korekty, a więc kwota 50 tys. zł. na dotację czy zadania 

zlecone do realizacji organizacjom prowadzącym działalność pożytku publicznego, 50 tys. zł., 

rzeczywiście zaproponowałem w autopoprawkach i jej jeszcze nie wprowadziłem, w zamiarze 

to było to, że ten koronawirus nie wiadomo jak długo będzie, czy będziemy mogli to robić, 
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moja propozycja, Szanowni Państwo i prośba, żeby tą korektę, żebyście Państwo przyjęli, 

którą zaproponowałem a ja jednocześnie zobowiązuję się do – na najbliższej sesji, gdy będzie 

korekta budżetu, wprowadzenia 50 tys. zł. dla organizacji prowadzących działalność pożytku 

publicznego, jak nie będzie większych potrzeb, bo zobaczymy jaka będzie sytuacja, 

zwiększyć dotacje podmiotową dla instytucji kultury w kwocie 46.645,00 zł., i te pieniądze 

będę, myślę, że znajdziemy, gdy otrzymamy pewne zwroty itd., tych, które czekamy na jakieś 

dotacje, jeżeli chodzi o promocję to przy korekcie budżetu,  następnej, od uznania Państwa, 

dostosuję się do kwot, które Państwo uważają, że Gmina Zaniemyśl powinna mieć na ten cel    

i prośba moja, żeby tą korektę przyjąć, a ja zobowiązuje się tutaj na dzisiejszej sesji, że te 

dwie pozycje na pewno dołożę plus do tego dostosuje się do tych dwóch paragrafów jeżeli 

chodzi o promocję, jaka kwota, proszę o sugestie, będziemy mniej wydawać na promocje                    

w ramach tych kwot, które mamy, taka jest tutaj moja prośba do Państwa, żebyśmy mogli 

szybciutko do Urzędu Marszałkowskiego korektę przedstawić, żebyśmy mogli też spokojnie 

rozliczać zakup tych laptopów, które już przekazaliśmy Szkołom i Szkoły już 

rozdysponowują dla tych potrzebującej młodzieży szkolnej, dziękuję 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, bardzo dziękuję za tą deklarację, wielka szkoda, że nie 

udało nam się dojść do takiego porozumienia w czwartek, jeszcze jakbym mogła prosić                     

o doprecyzowanie czy ta najbliższa korekta budżetu będzie możliwa na najbliższej sesji 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo, zawsze uchwały wynikają z potrzeb, ale 

jeżeli Państwo byście oczekiwali tej deklaracji  ode mnie w dniu dzisiejszym – zobowiązuje 

się do tego, ze niezależnie od potrzeb będzie korekta budżetu, która wprowadzi, szczególnie, 

te dwie pozycje do budżetu zwiększające 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, moja propozycja jest taka, aby jak 

najszybciej spotkać się i przedyskutować te wprowadzone zmiany, ja niestety podchodzę                  

z dużą rezerwą do Pana deklaracji, bo tak jak tutaj Radna Gomułkiewicz mówiła też Pan na 

końcu roku deklarował, że zaraz na pierwszej sesji zmieniającej budżet będziemy przywracać 

zadania, które zostały ścięte, niestety to się nie zdarzyło, więc, również szkoda, że Pan w tym 

tonie nie rozmawiał z nami na Komisji, to jest ogromny błąd, że nie potrafiliśmy na Komisji 

wypracować wspólnego zdania, zostaliśmy postraszeni, że jeżeli nie wprowadzimy zmiany no 

to nikt nam w tym nie pomoże, tyle mogę powiedzieć  

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, jeżeli mogę, oczywiście, Szanowni Państwo, penie można 

było w czwartek o pewnych rzeczach rozmawiać, dogadywać, ale ja zawsze jestem taki, że 

obrazowo nie byłem przygotowany na to, żeby pewne pozycje, paragrafy, żeby przedstawić 

Państwu jakie jest wykorzystanie już przez te cztery miesiące czy trzy miesiące i parę dni, 
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żeby na liczbach pracować, gdyż te pozycje, które zwiększam, jeżeli chodzi o utrzymanie, 

utrzymaniowe, to są kwoty te, które też były w autopoprawkach zmienione, rzeczywiście nie 

dołożyłem tutaj do instytucji kultury, gdyż uważam po realizacji, że nie było takiej 

konieczności i dlatego tak wyszło jak wyszło, moje zobowiązanie jest takie, że na najbliższej, 

a myślę, że tutaj będziemy musieli intensywnie w najbliższym czasie pracować jak dojdzie do 

najbliższej Komisji wspólnej uzgodnimy te kwoty na promocje, te kwoty, które tutaj się 

zobowiązałem też myślę, że mi się uda w jakiś sposób wygospodarować, przed nami też 

uchwały, bardzo niezbędne, a więc sprawy związane z odpadami i regulamin, który jest 

przygotowywany, częstotliwość wywozu itd., i myślę, że najpóźniej z początkiem maja do 

Państwa będę wnioskował, żeby te wszystkie tematy omówić, a jednocześnie też będziemy 

przygotowywać też na najbliższą sesję korektę budżetu, w której zaproponuję te rozwiązania  

 Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, proponuję zrobić chwilę przerwy w tej 

chwili przed podjęciem decyzji 5 do 10 minut i będziemy dalej obradować 

10 – cio minutowa przerwa 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, wznawiam obrady sesyjne, 

przechodzimy jeszcze do dyskusji nad projektem zmian w budżecie gminy Zaniemyśl bardzo 

proszę, Radnego Bartosza Biskupa 

Radny Bartosz Biskup, my podjęliśmy decyzję, że dzisiaj zagłosujemy przeciw temu 

projektowi uchwały, natomiast mamy taką nadzieję, na taką merytoryczną dyskusję na 

najbliższej Komisji i że ataków personalnych na nasze koleżanki tak jak miało to miejsce w 

ostatni czwartek będziemy rozmawiali rzeczowo i konkretnie na tematy, które tutaj nas dzisiaj 

prowadziły, dziękuję bardzo 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, nie widzę dalszych głosów, Pan Wójt  

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, to znaczy jak dobrze zrozumiałem będziecie Państwo 

większością przeciw tej korekcie, tak, a więc mam rozumieć, że to na co czeka Urząd 

Marszałkowski, te pieniądze pokazane na remont szatni przy salce gimnastycznej itd., nie 

będę mógł skierować, sesja jest za tydzień, w poniedziałek i nie jesteśmy w stanie wypełnić 

tego obowiązku, Urząd Marszałkowski będzie podejmował uchwałę, gdy przedstawię im, że 

mam pieniądze na wydatki w tym zakresie, oczywiście w budżecie tegorocznym tego nie było 

ale możemy otrzymać 50% środków na realizację tego zadania, tak to wygląda, to Państwo 

podejmujecie decyzje, najwyżej będę musiał odpisać, że Gmina Zaniemyśl rezygnuje z 
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realizacji tego zadania, bo inne samorządy czekają na liście rezerwowej i wówczas wejdzie 

inny samorząd  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, Panie Wójcie i to jest kolejny raz, gdzie 

stawia nas Pan po prostym, wręcz szantażuje, bo nie chciał Pan z nami w żaden sposób 

rozmawiać na Komisji, taka jest prawda, że nie chciał Pan w żaden sposób z nami rozmawiać 

i teraz obojętnie co zrobimy zawsze będzie źle i zawsze to my będziemy źli, a Pan będzie 

dobry, a to tak naprawdę Pan z nami nie chciał w żaden sposób podjąć dyskusji, tak się 

niestety zdarza, że pewne rzeczy nam nie odpowiadają i teraz zatwierdzając ten budżet w 

takiej formie jesteśmy naprawdę przeciw wyjazdom służbowym za 10 tys., szkoleniom za 10 

tys., promocji za 20 tys., której nawet nie wiemy co w tej promocji, mamy nowego 

pracownikach nie została nam żadna przedstawiona wizja promocji gminy Zaniemyśl, czy 

Pan nam jest w stanie zagwarantować, że te pieniądze, których nie chcemy wydawać nie 

zostaną wydane do następnej sesji 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, tak, Szanowni Państwo, ja to powiedziałem przed przerwą, 

promocja zaproponowana tutaj przez Panią Radną Gomułkiewicz  żeby zostało tak jak mamy 

w tej chwili, w budżecie mam 5 tys. zł., że tutaj nie przekroczę, tych kwot, wręcz nawet nie 

wydamy prawdopodobnie prawie żadnej złotówki, a ile będzie na cały rok, czy 5 tys. zostaje  

w pierwszym  czy drugim paragrafie, czy będzie więcej, to Państwo będziecie o tym 

decydować, tak jak to powiedziałem przed przerwą i tu się do tego zobowiązuję i też się 

zobowiązuję do tych dwóch pozycji, że na pewno je przy najbliższej korekcie wprowadzę, do 

Gminnego Ośrodka Kultury te pieniądze, które Pani Radna Gomułkiewicz proponowała i na 

organizacje prowadzące działalność pożytku publicznego 50 tys. zł., te pieniądze na promocję 

to nie wydajemy na szkolenia, Szanowni Państwo, bo to są w innych paragrafach, czy na 

jakieś wyjazdy,  to są tylko pieniądze na zakup ewentualnie różnego typu gadżetów itd., które  

w ciągu roku chcemy zakupić w ramach tych dwóch tutaj paragrafów, jedno to jest usługowe, 

że nam coś zrobią inne, że dokonujemy jakiś zakup,  ja wcale nie musze tego wykonywać i te 

5 tys. jeżeli Państwo uważacie, że 5 tys. i nic więcej w tym roku to ani złotówki do końca 

roku nie wydam, ta kwota pozostanie, żadnej złotówki, chyba, że Państwo stwierdzicie, że 

trzeba dołożyć bo jest sens, żeby w tym paragrafie wydawać  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać jeszcze głos w tej sprawie, jeszcze raz powtarzam szkoda, że Pan z nami w ten sposób 

nie rozmawiał na Komisji, po tej Komisji czwartkowej mam ogromny niesmak, zostaliśmy 

personalnie zaatakowani mieliśmy być personalnie piętnowani, a my po prostu  realizujemy 

swoją powinność jako Radnych i robimy to jak najlepiej uważamy, jeżeli zaplanowaliśmy coś 
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staramy się dotrzymać po prostu słowa, myślę, że przejdziemy do głosowania, Państwo  

Radni będą głosowali jak uważają, żal mi jest, Panie Wójcie, bardzo mi jest żal tej szatni, 

więc ja się wstrzymam, po prostu się wstrzymam z głosowaniem nad tym, nad tą uchwałą, bo 

tak uważam, ale cały proces dochodzenia do porozumienia tak naprawdę powinien mieć 

miejsce na Komisji i nie powinniśmy być w taki sposób przez Pana i przez Pana pracowników 

traktowani, proszę bardzo  

 

Sekretarz Gminy Marta Tomys, to ja mam do Państwa taki apel,  chociażby ze względu na 

„ Szatnię na medal” to jest takie działania, Szanowni Państwo, po pierwsze jesteśmy pierwsi 

liście rankingowej, to już jest coś, po drugie to są duże środki, a po trzecie, Szanowni 

Państwo, prosiłabym, tak jak Pani mówi, to jest Państwa zadanie, żeby analizować te kwestie, 

również te kwestie finansowe związane z budżetem, postarajmy się wspólnie zrobić coś 

właśnie dla dzieci, dla Szkoły odkładając na bok animozja, jakieś sprawy osobiste,  po prostu 

spójrzmy na to, że to są pieniądze dla naszych dzieci  i nie chodzi tutaj o to, żebyśmy teraz się 

odwoływali do ckliwych  argumentów tylko o to, że naprawdę, myślę, że wszystkim nam 

zależy właśnie na tych pieniądzach i na tym na tym remoncie, którego możemy dokonać i  

możemy zrobić to wspólnie, dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, Pani Sekretarz, my wszystko robimy 

wspólnie i to, że się różnimy to nie znaczy, że my chcemy źle, chcemy dobrze dla wszystkich, 

niejednostronnie tylko dla wszystkich, myślę, że przejdziemy do głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2020.  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Zbigniew Łyszczarz, Ewaryst 

Pankowski 

PRZECIW (2) 

Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Katarzyna Gomułkiewicz, Kamila Kołacka, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 
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Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr XVIII/146/2020 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo, niezależnie od tej sytuacji, która 

wyniknęła dziękuję za podjęcie tej uchwały, wszystkie zobowiązania, które tu dzisiaj na tej 

sesji przed Państwem złożyłem i przed mieszkańcami, którzy myślę, że też oglądają ta sesję 

na pewno je w najbliższym czasie, jak będzie sesja, będę je wprowadzał mając na uwadze te 

swoje zobowiązania i to tyle, bo co tu mówić, wynikła ta sytuacja czwartkowa, między 

innymi z tego co powiedziałem, ze my nie wiemy jakie będą przychody w tym roku budżetu, 

w jakim procencie je zrealizujemy, już dzisiaj myślę, przeliczam itd., na ile możemy sobie 

pozwolić realizację tegorocznego budżetu, żebyśmy pod koniec roku mogli go spokojnie 

zakończyć i na wydatki bieżące nie zaciągać kredytów, które są przewidziane w tegorocznym 

budżecie ale, których nie chciałbym zaciągać poza ewentualnymi inwestycjami, gdyż niech to 

służy mieszkańcom a potem ten kredyt byśmy spłacili ale mam nadzieję, że jakoś ten budżet 

uda mi się zrealizować na tyle, żeby nie zadłużyć za bardzo budżet Gminy Zaniemyśl, 

dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, mam nadzieję, że tym razem obietnic 

Pan dotrzyma, dziękuję bardzo, przechodzimy do kolejnej uchwały 

 

3) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zaniemyśl przedstawiła Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, 

Zbigniew Łyszczarz, Ewaryst Pankowski, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Marek 

Stroiwąs 

NIEOBECNI (2) 

Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 
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Uchwała nr XVIII/147/2020 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

4) projekt uchwały w sprawie skargi na działanie Kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Zaniemyślu przedstawiła Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

Głosowano w sprawie: 

skargi na działanie Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (2) 

Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr XVIII/148/2020 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

8. Wolne głosy i wnioski. 

Radna Kamila Kołacka, ja chciałbym powrócić do tematu maseczek, w informacjach Panie 

Wójcie podał Pan, że 7 Sołectw otrzymało maseczki, chciałbym wiedzieć ile to jest sztuk, ile 

maseczek w sumie Gmina otrzyma, do kiedy zakończymy ich rozdawania, w jaki sposób 

będzie to rozliczone i takie nasuwa mi się pytanie, zresztą też powiedziałam o tym na 

Komisji, dlaczego właściwie zamówił Pan te maseczki w Powiecie, bo przecież Powiat nie 

prowadzi hurtowni maseczek, Powiat nie zaopatruje poszczególnych Gmin w maseczki, 

natomiast wszystkie Gminy w Powiecie szyją maseczki sobie dla swoich mieszkańców, 

dlaczego my tego nie mogliśmy zrobić, dlaczego znowu zaspaliśmy, mamy 3 Koła Gospodyń 

Wiejskich i to już jakieś kilka tygodni temu, kiedy już pojawiły się informacje o tym, że 

ludzie chcą szyć maseczki, pojawiły się wpisy na Facebooku,  ludzie o tym rozmawiali, 

mamy dużo Pań z maszynami, dużo wolontariuszy, wiem, bo też szyliśmy, moglibyśmy to 

zrobić no ale oczywiście nie zrobiliśmy tego, dlaczego, po prostu przespaliśmy oczywiście 

ten moment i dopiero w momencie, kiedy jest nakaz noszenia maseczek to my usiłujemy je  

zdobyć i ile przede wszystkim, chciałbym wiedzieć ile za te 4 tys. tych maseczek dostaniemy, 

Pan pewnie mnie też teraz zrobi ekspertem, nie wiem może od szycia, od czegoś, ostatnio 

byłam ekspertem od dróg,  i kostki, no to wie Pan, no dlatego proszę, żeby mi Pan teraz 
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ładnie, aha, jeszcze chciałam zapytać o jedną rzecz, bo co Pan zrobił dla mieszkańców                         

i instytucji przedsiębiorców w związku ze stanem epidemicznym do tej pory, bo my po prostu 

nie rozmawiamy ze sobą  

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, może podpytam, o jakich działaniach z mojej strony dla 

przedsiębiorców, instytucji Pani myśli  

Radna Kamila Kołacka, nie wiem, może chociażby o płynach dezynfekujących, o takich 

rzeczach, o czymkolwiek, o maseczkach 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo myślę, że każda firma dla swoich 

pracowników takowe płyny zakupuje i ja zakupiłem dla swoich pracowników w Urzędzie, w 

jednostkach organizacyjnych, szczególnie dla OPS-u,  zakupiliśmy, mamy kolejne 

zamówione, ale chyba nie ma samorządu, który by kupował też dla firm, które są na naszym 

rynku, żeby wszystkim zakupywać płyny, chyba, że może jesteśmy znowu tutaj, nie wiem, 

jedyną Gminą w Powiecie, bo z tego co wiem, od kolegów z innych samorządów tego typu 

działań nie było, żeby dla firm też kupowano płyny, mamy tak samo jak inni, mamy problemy 

z zakupem tych płynów, myślę, że w najbliższym czasie kolejna partia zabezpieczająca nas na 

dłuższy okres do nas dotrze, z Orlenu, bo już chyba Państwu mówiłem, że w stacjach 

benzynowych po jednym pojemniku indywidualnie stacje sprzedają po 45 zł., jak się hurtowo 

zamawia, dziwne, 90 zł., ponad kosztuje, dla nas, tak to jest i to jest nawet zbiorczo robione, 

dla wszystkich Gmin w Powiecie Średzkim, taka dotarła do mnie informacja, jeżeli chodzi o 

inne związane, Gmina a podatki i tutaj mówię o przedsiębiorstwach to ja już Państwu na 

Komisji o tym mówiłem, ze mając na uwadze to co Rząd wydał, jakie są możliwości 

samorządów myślę, ze się tutaj przygotujemy, też stosowną uchwałę odnośnie podatków                   

i opłat dla przedsiębiorców, w jaką decyzje podjąłem, podjąłem taką decyzję, ze te 

przedsiębiorstwa, te firmy czy te osoby fizyczne, które dzierżawią u nas grunty itd. do 

odwołania nie płacą za dzierżawę, to już wykonałem, bo to jest moja powinność, jeżeli chodzi 

o podatki to Państwo o tym będziecie decydować w formie uchwały, jakie branże będą                     

i w jakiej wysokości będą miału umorzenia czy odroczenia podatków, te przepisy niedawno 

się ukazały i wszystko przed nami, ale musimy brać pod uwagę też, że budżet ma takie a nie 

inne możliwości, na dzień dzisiejszy parę firm złożyło wniosek o umorzenie podatku, te 

wnioski od przedsiębiorców procedujemy, bo to nie jest tak, że od razu już podejmuje ja 

decyzje, bo nie mam takich uprawnień, o jakiś umorzeniach, musi być uchwała, która będzie 

określała w jaki sposób to będzie wykonywane i dla kogo na terenie naszej Gminy, jeżeli 

chodzi o maseczki, w dniu dzisiejszym rozdano gdzieś około 300 sztuk, to jest siedem 

Sołectw, nie wymienię ich, bo myślę, że to w ostatniej chwili teraz zajmuje się tym Pan z 
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zarzadzania kryzysowego u nas Pan Adam Sikorski, wiem, że na pewno dostała Polwica, 

laczki ale wszystkich nie wymienię, proszę mnie tutaj nie ciągnąć za słowo, bo nie dostałem 

tej listy, kazałem wybrać Sołectwa mniejsze, żeby jak najwięcej Sołectw otrzymało, gdy 

sukcesywnie będziemy otrzymywać te maseczki, będziemy je kierować do kolejnych 

Sołectw, jeżeli chodzi o, dlaczego zamówiłem w Powiecie, ponieważ do mnie nie dotarła 

żadna informacja, czy od pracowników nawet, że są tu na terenie naszej Gminy osoby, ja 

mówię o sobie, że nie dotarła informacja, że są osoby, które by chciały szyć, jeżeli jest 

jeszcze taka możliwość, a prawdopodobnie materiał jest jeszcze cały, nie wykorzystany, to 

jutro zadzwonię, że przywieziono nam materiał i wtedy możemy tu rozdysponować do szycia 

na terenie naszej Gminy, z tego co wiem to jest akcja, oczywiście, ze to Powiat rozpoczął ale 

szycie następuje przez kobiety, które mieszkają nie tylko w Powiecie Średzkim, ale nawet                 

w innych Gminach i Pan, który się tym zajmuje, rozwozi im materiał i odbiera uszyte 

maseczki, za późno, może za późno, dostałem taka propozycje po rozmowach itd., bo 

najpierw było, ze Powiat nam dostarczy też na jedną nieruchomość – jedną maseczkę, 

wydawało mi się, że to trochę za mało i podjąłem decyzje o tym, żeby też, a tak pan Starosta 

mi zaproponował jeżeli kupisz, zapłacisz za materiał to te kobiety, które też szyją, uszyją 

większą ilość, jeszcze masz część z materiału, który żeśmy zakupili, szacuję, że powinno być  

to gdzieś około 3 tysięcy maseczek, z tego materiału uszytego, to jest mój szacunek, z tych 

informacji, które otrzymałem z Powiatu jak oni też to, czy Burmistrz Środy jak to robił, bo to 

w ramach tego samego, Burmistrz, Powiat i teraz Gmina się dołączyła, fakt, faktem, że to 

było w ubiegłym tygodniu, na początku tygodnia podjąłem ta decyzję, bodajże                                    

w poniedziałek, bo nie miałem takich informacji, że są tu osoby czy kobiety gotowe szyć 

maseczki, jeżeli takie osoby są proszę o informacje do Urzędu postaramy się ściągnąć ten 

materiał i przekazać tym osobom, oczywiście ten materiał, który jeszcze nie został 

rozdysponowany do szycia  

Radna Kamila Kołacka, Panie Wójcie, bo ważne jest, żeby rozmawiać ze sobą, a Pan wie, 

że trzy Koła Gospodyń, to już sam fakt, że są trzy Koła Gospodyń świadczy o tym, że na 

pewno któraś z tych  Pań potrafi szyć, ale no niestety trzeba umieć rozmawiać, a Pan póki co 

jak się z Panem rozmawia to potrafi się jedynie obrażać, bynajmniej ja mam takie 

doświadczenia, natomiast Pan powiedział, że 3 tysiące szacuje Pan, że będzie tych maseczek, 

z moich obliczeń wynika, ponieważ szyliśmy teraz maseczki to koszt takiej maseczki 

wychodzi złoty, złoty dziesięć i to jest cena detaliczna, bo to jest materiał kupiony nie                      

w hurtowni tylko normalnie w sklepie, cena ładnej nowej maseczki z kieszonką, z 

gumeczkami to jest koszt złotówki, tak, że myślę, że te 4 tysiące maseczek to powinniśmy za 

tą kwotę otrzymać  
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Wójt Gminy Krzysztof Urbas, ja mam nadzieję oczywiście, że cały ten materiał, który 

zakupiłem, a zajmuje się tym członek Zarządu, zakupem i rozdysponowaniem tego materiału, 

członek Zarządu Powiatu  on bezpośrednio nad tym trzyma pieczę i mówił mi, przekazywał 

mi ta informację, że z całego materiału będą uszyte, zakupionego, uszyte maseczki i tutaj nie 

jestem fachowcem w tym temacie, żebym wiedział ile tych maseczek będzie uszytych, nie 

wiem jak to się kroi i w jaki sposób itd. nie widziałem jak to się przygotowuje, w każdym 

bądź razie mam nadzieję, że jak najwięcej, żadna maseczka, która do nas trafi nie zostanie 

tutaj gdzieś tylko zostanie po prostu przekazana mieszkańcom naszej Gminy  

Radna Kamila Kołacka, to i tak będzie mało, bo 3 tysiące maseczek podzielić przez dwa to 

jest 1500, ale na przyszłość proponuję rozmawiać  

Radna Alina Frąckowiak,  wiem, że moja koleżanka już prawie miesiąc szyje do Środy 

maseczki i głównie do Szpitala, dostaje materiał, przywożą materiał i szyje, ona już  dosyć już 

bardzo, bardzo dużo, więc porozmawiam z koleżanką, jeżeli będzie chętna, bo na pewno 

będzie, ja już tam szyć nie umiem to ja już się nie głoszę ale dużo takich koleżanek znam, 

które chętnie będą szyły maseczki 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, no i pięknie, dziękuję Pani Radnej za 

deklarację pomocy i myślę, że pewnie 

Radna Kamila Kołacka, i tutaj przydała by się ta promocja, bo wystarczyło by wrzucić na 

stronę Urzędu Gminy jakieś ogłoszenie o tym, że byłby ktoś potrzebny do szycia i pewnie te 

Panie by się pojawiły, a póki co odnoszę, Szanowni Państwo, wrażenie, że promocją Gminy 

na tą chwilę zajmuje się koleżanka Radna Katarzyna Gomułkiewicz, która wszelkie 

informacje upublicznia na stronie Urzędu Gminy, dziękuję, na Facebooku przepraszam 

Sekretarz Gminy Marta Tomys,  bardzo się cieszę, że promocja Gminy Zaniemyśl, że się 

takim zainteresowaniem, tym bardziej będziemy nad tym pracować, nad tym działem, a jeżeli 

chodzi o ta informację, która miała się ukazać to tak jak Wójt powiedział, to było dwa 

tygodnie temu, w sumie chyba w czwartek, bynajmniej mi Wójt powiedział o tym pomyśle                    

z Powiatu, tak, że  jeżeli my już dostaliśmy wtedy informacje, o tym, że będą szyte                          

w Powiecie to szliśmy w kierunku tego działania, no i tyle, pomysłów może być wiele, może 

być pomysł, żeby to robić tu, pomysł żeby to robić tam, tu był pomysł taki i z tego Gmina 

skorzystała i tyle i cieszyć się, że one są, a jak ktoś będzie jeszcze więcej szył to też chwała 

mu za to, no i super, dziękuję 
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Radna Katarzyna Gomułkiewicz, jeszcze w temacie epidemii, chciałam wrócić do tych 

dwóch wątków, które poruszaliśmy na Komisji ostatniej, czy udało się coś ustalić, pierwszy 

posiłek w Szkole i w domu, wiemy, że Szkoły są zamknięte i na Komisji było powiedziane, 

że w związku z tym jest ten Program nierealizowany, ale też wiemy z ostatniego 

sprawozdania OPS-u, który dostaliśmy całkiem niedawno do zapoznania się, Sprawozdań z 

działalności za 2019 rok, że ten Program może być też realizowane w formie świadczenia 

pieniężnego lub bonu i czy można też tą i to było w przeszłości była taka forma skierowana 

do osób starszych czy teraz można by, ewentualnie tych dzieci, które korzystały z tego 

posiłku w Szkole objąć taką formą pomocy i dwa, czy udało się ustalić, czy jest możliwość, 

żeby dzieci, które nie mają komputera lub laptopa korzystały ze sprzętu szkolnego, bo                      

z  szybkiego wyliczenia wyszło nam, że z tej dotacji, w tej wysokości jaka jest, nie wystarczy 

dla wszystkich potrzebujących dzieci  

Sekretarz Gminy Marta Tomys,  na pytanie pierwsze dotyczące OPS-u nie chciałbym się 

tutaj wypowiadać nie mam takiej wiedzy, jeżeli chodzi tą drugą sytuację to z tego coś orientuj 

e to kwestie dotyczące Szkoły w Śnieciska jej zabezpieczenie i tutaj Panie nie zgłaszały 

więcej zapotrzebowania natomiast jeżeli chodzi o Szkołę Podstawową w Zaniemyślu to 

rzeczywiście takiej wiedzy nie mamy, jeżeli Państwu zależy to ja jak najbardziej się dowiem                  

i   takie informacje Państwu w formie e-mailowej mogę przekazać 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, dobrze dziękuję 

 Wójt Gminy Krzysztof Urbas, jeżeli chodzi o posiłek ten rzeczywiście, który jest w Szkole, 

który nie jest w tej chwili realizowany, bo kuchnie nie pracują, dostaliśmy niedawno, zresztą 

to tez w Zarządzeniu i w korekcie budżetu są te środki od Wojewody, nie potrafię na dzień 

dzisiejszy odpowiedzieć na to czy można to realizować w formie gotówkowej, myślę, że tutaj 

zapytam się kierownika OPS-u, który realizuje ten Program czy to można w formie 

gotówkowej z tym, ze chcę powiedzieć, że posiłki przygotowywane na naszych stołówkach, 

kuchniach i wydawane na stołówkach szkolnych to jest bardzo niska cena, jeżeli to byśmy 

mieli realizować przez jakieś bary czy restauracje, czy bistra to myślę, że tych posiłków by za 

ta kwotę, taką ilość, nie bylibyśmy w stanie zrealizować, ale tutaj zapytam  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, ale wiemy z tego Sprawozdania, że pewna pula osób była 

taka formą pomocy objęta, chociaż coś 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, byli ujęci, były ujęte starsze osoby, rzeczywiście tak, z tym, 

że jak sobie przypominam już od jakiegoś czasu te osoby nawet i chyba teraz to tym bardziej 

nie mogą z naszych stołówek korzystać, z obiadów, że względu na to, że przepisy mówią                    
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o tym, że to są tylko dla dzieci przebywających w Szkole, a nie żeby podchodziły tutaj przez 

wiele lat realizowaliśmy to, że przychodziły osoby i pobierały sobie ten obiad, szczególnie 

chodziło o obiad a pozostałe, czy środki finansowe, czy dawanie bonów to realizował 

Ośrodek Pomocy Społecznej i na dzień dzisiejszy nie potrafię tak od razu powiedzieć w jakiej 

formie i w jaki sposób to się odbywa 

Radna Kamila Kołacka, ja jeszcze tak króciutko, bo teraz nie wiem, mam taki niedosyt, Pan 

powiedział, że podjął Pan decyzję o szyciu maseczek w Powiecie w poniedziałek, a Pani 

Sekretarz, dwa tygodnie temu, bo chciałam to uściślić  

Sekretarz Gminy Marta Tomys,  ja wiedziałam od Wójta o pomyśle, wiedziałam                            

w czwartek przed tym poniedziałkiem kiedy Wójt podjął decyzję, ale to ja 

 Radna Kamila Kołacka, dobrze 

9. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, czy jeszcze chciałby któryś z Państwa 

zabrać głos w wolnych głosach i wnioskach, nie widzę dyskutantów, dziękuję bardzo 

serdeczne, za przybycie, wyczerpaliśmy porządek obrad zamykam XVIII sesję Rady Gminy 

Zaniemyśl 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

Justyna Dąbrowska 
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